



吴白乙

吴白乙,中国社会科学院拉丁美洲研究所研究员,副所长,学术委员会主任,中国拉丁美洲学会副会长,兼任国务院应急管理专家组成员、国务院发展研究中心世界发展研究所学术顾问、改革开放论坛理事、中国国际战略研究基金会学术委员会委员。曾先后在北京外国语学院、美国衣阿华州立大学、中国社会科学院研究生院学习,获法学博士学位。主要研究领域为国际关系理论、大国关系、危机管理和中国外交。

除主编、翻译过《共性与差异--中欧伙伴关系评析》(2004),《20世纪回顾丛书》(2000),《美国特性探索》(1991)等著作外,近年还发表了一批中英文研究论文、评论和报告等,主要包括:《公共外交:中国外交变革的重要一环》(2010)、《对中国与发展中国家政治关系的再思考》(2010)、《中国对美、欧认知的演变:在希望与失落之间》(2009)、《后冷战时代的中国与欧洲》(2009)、《对中国外交重心与周边秩序构建的思考》(2009)、《中国经济外交:与外部接轨的持续转变》(2007/2008)、《伊核问题与中欧政策》(2007)、《国际战略构建中的战略文化重建》(2007)、《欧盟的国际危机管理转变与理论视角》(2007)、《国际规范的道德与现实问题》(2006年)、《中国在朝鲜半岛的利益与作用》(2006年)、《观念转变与内生动力—后冷战时期中欧关系本源初探》(2006年)、《中国对“炸馆”事件的危机管理》(2005/2006/2007)、《中国的安全观念及其历史演变》(2001)

**Dr. WU Baiyi** is Professor of International Relations and Deputy Director of Latin American Studies, Chinese Academy of Social Sciences (CASS). Since the early 1990s, he has developed a broad interest in strategic and international security studies and participated in many pioneering collaborations with the world's leading think-tanks. Main publications he authored in recent years include *Between Normal and Abnormal—An Analysis of Chinese Crisis Management* (to come), 'Public Diplomacy: A Cornerstone of the Transforming PRC Foreign Policy Practice' (2010), 'Rethinking the Political Relationships between China and the Developing World' (2010), 'A Review of Chinese Images of the United States and Europe' (2009), 'Diplomacy for Integration: The Economic Aspect of Chinese Foreign Policy' (2008), 'International Crisis Management: of the EU: Transformations and Theoretical Perspectives' (2007), 'China in the Korean Peninsula: Interests and Role' (2006), 'The World System Change and the Sino-EU Relations' (2005), 'Chinese Crisis Management of the Embassy Bombing in 1998' (2005), *Commonalities and Differences—China-EU Partnership and Its Implications* (2004), 'The Chinese Security Concept and its Historical Evolution' (2001).